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اعضای شورای شهر تهران می گویند باید روز و محلی برای سوگواری عمومی 
جانباختگان حادثه اخیر هواپیما مشخص شود

درخواست برای تشییع جمعی
  ناهید خداکرمی، عضو شورای شهر تهران به »شهروند« می گوید قصد دارد از شورا استعفا دهد 

ناهید خداکرمی: دلیل 
حاضر نشدنم در جلسه 

 ، آخر شورا وضع روزهای اخیر
وجود نداشتن صداقت، 

شفافیت و نپذیرفتن رنج 
مردم است و فکر می کنم 
برای بیشتر در کنار مردم 

بودن و اعلام اعتراض های 
خود راهی جز استعفا از 

شورای شهر باقی نمانده 
است. عده ای از دوستان 

در شورا می گویند این 
کار شانه خالی کردن از 

زیر بار مسئولیت است، 
اما این طور نیست و ما 

همچنان درحال مشورت 
برای تصمیم گیری نهایی 

هستیم

احمد مازنی: با استناد به 
اصل 27 قانون اساسی 

مردم حق دارند در هر 
خیابان و مکانی که 

تشخیص دادند تجمع 
داشته باشند، البته باید 

اطلاع داده شود تا زحمتی 
برای کسی ایجاد نشود و 
شروط هم زیرپا گذاشته 

نشود

نامــهبــهوزیــرمیــراثفرهنگــیبــهدنبــاللغــوپروازهــای
خارجــیبــهایــران

جلوی خسارت آژانس های مسافرتی را 
بگیرید

]شهروند[  با لغو پروازهای خطوط هوایی خارجی 
به ایران، دفاتر خدمات مسافرتی نسبت به ضربه به 
گردشگری احساس خطر کرده اند. به دنبال این روند 
و احتمال بروز ضرر و زیان مالی دفاتر و آژانس های 
ایران  به  گردشگر  ورود  زمینه  در  که  هواپیمایی 
فعالیت دارند، انجمن دفاتر خدمات مسافرتی در 
نامه ای خطاب به وزیر میراث فرهنگی برای جلوگیری 
آژانس ها درخواست همکاری کرد.  از خسارت به 
در روزهای گذشته اعلام شده که تورهای ورودی 
از آمریکا و کانادا ۱۰۰درصد، تورهای استرالیا و حوزه 
اقیانوسیه ۸۰ درصد، تورهای ورودی از اروپا ۶۰ درصد 
و تورهای ورودی آسیا ۶۰ درصد سفرهای خود را لغو 
کرده  و به طورکلی بیش از ۷۰ درصد تورهای ورودی 
گزارش  به  داده اند.  کنسلی  درخواست  ایران  به 
مهر، حرمت الله رفیعی در این  نامه نوشته است: 
»در موقعیت فعلی کشور با توجه به شرایط خاص 
منطقه و لغو گسترده تورهای ورودی، احتمال بروز 
ضرر و زیان مالی دفاتر و آژانس های هواپیمایی که 
در زمینه ورود گردشگر به ایران فعالیت دارند، وجود 
دارد، بنابراین دستور فرمایید به منظور جلوگیری 
آژانس های فعال در  از خسارات احتمالی دفاتر و 
حوزه تورهای ورودی هماهنگی های لازم با نهادهای 
برای  کشور  هتلداران  جامعه  خصوصا  و  ذی ربط 

همکاری در لحظات فورس ماژور مبذول شود.«
رئیس هیأت مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات 
مسافرت هوایی و جهانگردی ایران درباره نگارش 
این  نامه گفت: »تحت هر شرایطی ممکن است 
لحظات اضطراری به وجود آید، مانند زمان حاضر که 
پروازهای خارجی مسیر خود را به سمت ایران تغییر 
داده اند. در این  مواقع آژانس های مسافرتی برای 
مسافران ورودی خود اتاق هتل رزرو کرده اند، ولی 
مسافران به دلیل لغو پروازها نتوانسته اند در آن 
هتل حضور داشته باشند، ولی آژانس ها پول رزرو 
اتاق را به هتل ها پرداخت کرده اند، پس باید این 

هزینه به آژانس ها برگردد.«
او ادامه داد: »ما از وزیر میراث فرهنگی خواستیم 
نسبت به این موضوع همکاری کند. الان در بسیاری 
از هتل ها ازجمله هتل های ۴ و ۵ ستاره شهر اصفهان 
با لغو حضور مسافر مواجه شده ایم که این اتفاق هم 
در اختیار مسافر نبوده است، بلکه پروازها لغو 
کمک  به  باید  هم  دیگر  نهادهای  شده اند. 
احتمالی  خسارات  از  جلوگیری  برای  آژانس داران 
یا  بین راهی  مجتمع های  مانند  بیایند، 
جذب  سلامت  گردشگر  که  بیمارستان هایی 

کردند.« 

رئیسسازمانانتقالخونکشور:
انتقال نمونه خون های نادر به کشور ممکن 

نیست
]شهروند[  رئیس سازمان انتقال خون کشور 
شده  سبب  سیاسی  سوءرفتارهای  می گوید 
نتوانیم نمونه های خونی را به کشور بیاوریم یا آنکه 

نمونه های بیولوژیک را در کشورمان ثبت کنیم.
پیمان عشقی ادامه داد: »باید متوجه باشیم که 
انتقال خون  های نادر برای بیماران دارای گروه  های 
خونی نادر نیاز  به همکاری های بین المللی دارد. 
جمعیت برخی از افراد دارای گروه های خونی نادر از 
چند ۱۰ نفر بیشتر نیست.« رئیس سازمان انتقال 
خون کشور گفت: »یکی از بیماران ما که نیازمند 
خون نادر بود، توانست گروه  خونی خود را از یک 
این  برای  کند.  دریافت  اسپانیایی  شهروند 
بود،  اسپانیایی  که  خون دهنده  فرد  دادوستد 
مجبور شد چند کشور را سفر کند تا به بیمار ما 
برسد. بیمار ما اگر به این خون دسترسی پیدا 
نمی کرد، تاکنون فوت کرده بود.« عشقی با بیان 
اینکه نباید سوءرفتارهای سیاسی سبب به خطر 
افتادن جان انسان  ها شود، گفت: »البته جامعه 
علمی مراودات لازم را با یکدیگر دارند، زیرا ایران یکی 
از ۲۱ کشور عضو در سازمان جهانی خون های نادر 
و  محدودیت ها  مواقع،  برخی  اما  است، 
ممنوعیت هایی برای ارسال و دریافت بین ایران و 
کشورهای دیگر پیش می آید. مشکلاتی که حاصل 
سوءتدبیرها و سوءرفتارهای سیاسی است.« او 
ادامه داد: »این سوءرفتارهای سیاسی سبب شده 
ما نتوانیم نمونه های خونی را به کشور بیاوریم یا 
آنکه نمونه های بیولوژیک را در کشورمان ثبت 
کنیم. همچنین ما نمی توانیم نمونه  خونیِ نادر و 
لازم را به کشور آمریکا بفرستیم. این نمونه های 
بیولوژیک و دادوستد گروه  های خونی نادر، در زمان 
این  شود.  منتقل  سرعت  با  باید  بیماری 
محدودیت ها سبب می شود ما نتوانیم به موقع 

خون  را به بیماران با گروه خونی نادر بفرستیم.« 

 تغییرپذیری آب وهوا و تغییرات اقلیمی
 دلایل سیل جنوب

و  خشکسالی  ملی  مرکز  رئیس  ]شهروند[   
مدیریت بحران سازمان هواشناسی کشور دو عامل 
»تغییرپذیری آب وهوا« و »تغییرات اقلیمی« را علت 
تغییر الگوی بارش ها و بارش های شدید در جنوب 
کشور می داند. از ابتدای امسال تاکنون استان های 
و  بزرگ  سیل های  بار  چندین  کشور  جنوبی 
خسارت آوری را تجربه کرده اند. از سوی دیگر همزمان 
با بارش های شدید در جنوب کشور، بارش ها در 
استان های غربی که همواره از میزان خوبی بارش 
برخوردار بوده اند، از ابتدای  سال آبی تاکنون کمتر از 
حد نرمال گزارش شده است. به گزارش ایسنا، احد 
وظیفه، رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت 
بحران سازمان هواشناسی کشور درباره علت تغییر 
الگوی بارش ها در کشور گفت: »در درجه اول می توان 
اقلیم  و  آب وهوا  که  کرد  اشاره  موضوع  این  به 
به صورت جهانی همواره تغییرپذیر است، همچنین 
حدودی  تا  را  جوی  الگوهای  اقلیمی  تغییرات 

تحت تأثیر قرار داده است.« 

معاوندانشجوییدانشگاهامیرکبیر:
گزارشی از بازداشت دانشجویان به دست ما 

نرسیده است
دانشگاه  دانشجویی  معاون  ]شهروند[ 
امیرکبیر می گوید گزارشی مبنی بر اینکه دانشجویی 
این  مسئولان  دست  به  باشد  شده  بازداشت 
هم  کسی  اگر  »احتمالا  است:  نرسیده  دانشگاه 
بازداشت شده، از افرادی است که در بیرون دانشگاه 
معاون  خرسندی«،  »سیاوش  داشتند.«  حضور 
فرهنگی و دانشجویی دانشگاه امیرکبیر ادامه داد: 
»من در جریان بازداشتی ها قرار نگرفته ام و به نظر 
نمی آید شب گذشته کسی دستگیر شده باشد، 
چون بیشتر جریانات در بیرون از دانشگاه بود که 
پراکنده شدند.  هم  آنها  انتظامی  نیروی  آمدن  با 
داخل دانشگاه مورد خاصی اتفاق نیفتاد و موردی از 
بازداشت دانشجویان نشنیدم. در بیرون دانشگاه  
از  عده ای تجمع کرده بودند و احتمالا بازداشتی ها 
آنها بوده است. دانشجویان داخل دانشگاه بودند 

و مشکل بیشتر در بیرون دانشگاه بود.« 
معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه امیرکبیر 
»دیروز  گفت:  دانشگاه  امتحانات  برگزاری  درباره 
شورای صنفی با ما صحبت کرد و تا دیروقت دراین باره 
به هرحال  شود.  حاصل  تعامل  تا  شد  بحث 
خواسته هایی داشتند و گفتند که فضای هفته 
آرامش روانی  گذشته ملتهب بود و دانشجویان 
نداشتند، اما در بحث کنسل کردن یا به تعویق 
از  برخی  که  بگویم  باید  امتحانات   انداختن 
دانشجویان  برای بعد امتحانات برنامه ریزی کردند و 
بلیت گرفتند، آنها نمی خواهند امتحانات به تعویق 
بیفتد و برنامه هایشان به هم بخورد. از طرف دیگر 
استادانی هستند که برای بعد امتحانات برنامه هایی 
دارند و اینها همه تبعاتی دارد، درنهایت ما به این 
جمع بندی رسیدیم که نباید امتحانات به تعویق 

بیفتد.« 

مذاکره با افغانستان برای ساماندهی 
کودکان کار

سفارت  مسئولان  با  مذاکره  ]شهروند[ 
افغانستان برای همکاری در زمینه ساماندهی 
فرزانه  که  خبری  شد؛  آغاز  پایتخت  کودکان 
استانداری  اجتماعی  امور  مدیرکل  مروستی، 
تهران داد و گفت: »با توجه به اینکه بسیاری از 
کودکان کار در تهران افغانستانی اند، مسئولان 
افغانستان  سفیر  با  را  مذاکراتی  اخیرا  مربوطه 
آغاز  خیابانی  و  کار  کودکان  ساماندهی  برای 
این  در  افغانستان  سفیر  با  مذاکره  کرده اند. 
هویت  است  قرار  و  داشته  خوبی  نتایج  زمینه 
در  کشور  این  سفارت  همکاری  با  کار  کودکان 
تهران روشن شود.« به گزارش فارس، مروستی 
با اشاره به اینکه استانداری تهران در این زمینه 
اطلاعات  و  اسامی  از  فهرستی  تهیه  مشغول 
، خیابانی، متکدی و مورد سودجویی  کودکان کار
را در اختیار  آن  تا  افغانستانی است  گرفته  قرار 
سفارت افغانستان قرار دهد، گفت: »تعدادی از 
نگهداری  مراکز  به  این  از  پیش  کودکان  این 
بهزیستی پایتخت معرفی شده اند و  قرار است 
بهزیستی  کل  اداره  کمک  با  آنها  اطلاعات 
درحال  افغانستان  سفارت  شود.  جمع آوری 
این  مشکل  رفع  جدی پیگیر  به طور  حاضر 
به  متعهد  کشوری  ایران  چون  است،  کودکان 
کنوانسیون حقوق کودکان است و هر موردی را 
آن حقوق کودکان تضییع  که احساس کند در 

می شود، پیگیری می کند.« 

]فروغفکری[  جایی برای تشییع نمادین و   
تعدادی  خواسته  خلاصه  این  عمومی.  سوگواری 
به  شلیک  اعلام  از  بعد  روز  یک  ایرانی هاست.  از 
خطای  دلیل  به  کی یف،  تهران-  پرواز  هواپیمای 
شنبه،  صبح  در  خبر  این  اعلام  زمان  از  انسانی. 
بیست ویکم دی 9۸، کاربران شبکه های اجتماعی 
و کسانی که به یادبود خیابانی کشته شدگان این 
اتفاق رفته بودند، یک خواسته را مطرح کرده اند:   
درنظرگرفتن یک روز و مکانی برای سوگواری جمعی؛ 
موضوعی که حالا اعضای شورای شهر تهران هم 
آن می گویند. حجت  از  با »شهروند«  گفت وگو  در 
تأمین  شورای  از  هم  شورا  اعضای  از  یکی  نظری، 
برگزاری  برای  را  محلی  خواسته  انتظامی  نیروی  و 
مراسم سوگواری قربانیان این حادثه درنظر بگیرند 
و با تأمین امنیت آن، شرایط را برای سوگواری مردم 
داغدیده فراهم کنند؛ چراکه به قول او »این موضوع 
قطعا سبب افزایش همبستگی اجتماعی و همدلی 
می شود و نیاز امروز کشور ما نیز این است.« او دیروز 
در جلسه شورای شهر تهران از سازمان زیباسازی 
شهرداری تهران هم خواسته در کنار بَنِرهایی که 
برای تسلیت در سطح شهر نصب کرده، »بَنِرهای 
متفاوتی را که حاوی تصاویر این عزیزان است، برای 
گرامیداشت یاد قربانیان طراحی و نصب کند.« به گفته 
او، ساخت یادمان بزرگداشت قربانیان سوانح هوایی 
امری مرسوم است و به همین دلیل او خواسته 
پیشنهادهایی برای طراحی و اجرای یادمان قربانیان 

هواپیمای بویینگ ۷۳۷ ارایه شود. 
احمد مسجدجامعی هم بعد از تصویب کلیات 
این پیشنهادهایی دیروز گفته است که شهرداری 
باید تبلیغات مناسب برای گرامیداشت جانباختگان 
را آغاز کند: »همچنین مکانی برای یادمان جانباختگان 
تا یک هفته آینده معرفی شود و کار حجمی شایسته 
برای یادبود این اتفاق ساخته شود . حتما از نمادهای 
کشورهای دیگر که در این حادثه آسیب دیدند هم، 
در این کار حجمی وجود داشته باشد و همچنین 
عضو شورا به عنوان عضو ناظر بر این مسائل نظارت 

کند.« 
اعضای شورا دیروز درنهایت با قید دو فوریت 
برای  یادمانی  ع وقت  اسر در  که  دادند  پیشنهاد 
شود.  ایجاد  تهران  در  اوکراین  پرواز  جانباختگان 
پیش از آن اما  هاشمی شلیک سهوی به هواپیما 
و  دانست  عمومی  اعتماد  به  عمدی  شلیک  را 
گفت: »چرا باید حقیقت از رئیس جمهوری و رئیس 
شورای عالی امنیت ملی پنهان نگه داشته شود و 
بعد از اعلام دولت های بیگانه به اطلاع مسئولان 
خودمان برسد؟«حالا ناهید خداکرمی، عضو شورای 
شهر تهران در گفت وگو با »شهروند« با اعلام این خبر 
که متن استعفایش را نوشته و به احتمال زیاد دیگر 
در شورا حضور نخواهد داشت، با توجه به تصویب 
دوفوریت این طرح معتقد است که مدت هاست 
مطالبات عده بسیاری از مردم نادیده گرفته می شود 
و حاکمیت مردم و مطالبات شان را بیگانه می داند: 
»این درحالی است که گروهی دیگر از مردم هر زمان 
که بخواهند و با هر عنوانی می توانند، هرکاری در 
شهر انجام دهند. گروهی از مردم می بینند کسی 
صدای آنها را نمی شنود و آنها را نمی بیند و انگار قبول 
ندارند که آنها هم حق و حقوقی دارند. دانشجویان 
ما دوستان شان را در سانحه از دست داده اند و 
این رسم است که همدلی کنند.« او می گوید، همه 
جای دنیا بعد از سوانحی از این دست مردم به محل 
حادثه می روند، شمع روشن می کنند و خانواده های 
بازمانده را دلداری می دهند: »به مردم دروغ گفته شد. 
توضیحی نداده اند. دلجویی نشده و حالا جوانان ما 
می خواهند به رسم خود سوگواری کنند. نباید از اینکه 
جوانان مان بخواهند به شیوه خود سوگواری کنند، 
بترسیم. باید اجازه دهیم انرژی و ناراحتی شان را تخلیه 
کنند.« خداکرمی معتقد است نباید مکان خاصی را 
برای سوگواری انتخاب کرد و باید بگذاریم مردم هرجا 
که دوست دارند، دور هم جمع شوند و سوگواری 
کنند. »من امیدوارم صدای نمایندگان شورای شهر 
به گوش اعضای شورای تأمین و امنیت ملی و هرجا 
که می توانند کمک کنند، برسد و آنها متوجه شوند 
که شیوه کنترلی باید پایان گیرد؛ چراکه این وضع فقط 

باعث کمترشدن امید اجتماعی  می شود.«

، حاضر به ارایه هرگونه خدمات شورای شهر
اعتراض ها در  سال 9۶، شورای  از بعضی  بعد 
شهر تهران به این فکر افتاد که تمهیداتی برای 
برگزاری اجتماعات داشته باشد و به همین  منظور 

اعضای این شورا به صرافت افتادند مکان هایی از 
طرف شهرداری برای برگزاری اجتماعات تعیین کنند؛ 
تصمیمی که بعد از دوسال هنوز اجرا نشده است. 
حسن خلیل آبادی، عضو شورای شهر در گفت وگو 
با »شهروند« از چرایی اجرایی نشدن این تصمیم 
می گوید: »شورا تصمیم داشت شهرداری مکانی را 
برای اعتراضات و تجمعات درنظر بگیرد تا شهروندان 
اما  بزنند  را  حرف های شان  و  احساسات  بتوانند 
فرمانداری بر این باور بود که این وظیفه شورا یا 
شهرداری نیست بلکه به  عهده وزارت کشور است.« 
به گفته خلیل آبادی، بعد از جلسات و بحث های 
متعدد در استانداری و دولت، استادیوم شیرودی به 
این منظور انتخاب شده بود اما تقریبا هیچ گاه چنین 
گردهمایی هایی در این مکان برگزار نشد. این عضو 
شورای شهر راهکار را در وجود گروهی شناسنامه دار 
می داند: »راهکار این مسأله که در سال های پیش 
هم مطرح شده، وجود گروه شناسنامه داری است 
تجمعات  این  برگزاری  مسئولیت  می تواند  که 
بتوانند  اجتماعات  در  مردم  تا  بگیرد  به  عهده  را 
احساسات شان را بیان کنند، حتی بعد از اتفاقات 
اخیر می توانند تشییع نمادینی داشته باشند تا کمی 
با این غم سنگین که با دوگانه گویی ها هم افزون 
شد، کنار بیایند.« خلیل آبادی در پاسخ به این سوال 
که شورای شهر می تواند نقش گروه شناسنامه دار 
را بازی کند یا خیر می گوید:  »این جزو شرح وظایف 
شورا نیست. دانشگاهیان می توانند این وظیفه 
را به عهده بگیرند و حتی می شود نظم تجمع را هم 
به خود آنها سپرد تا به دور از نگاه های سیاسی برای 
همدردی ملی در کنار هم قرار بگیرند.« این عضو 
شورای شهر موافق برگزاری سوگواری جمعی است: 
»اگر چنین اتفاقی بیفتد شورای شهر حاضر به ارایه 
هرگونه کمک و خدماتی است. به شخصه معتقدم 
کار شایسته ای است. ما در فرهنگ ملی و شرعی مان 
سوگواری و ابراز همدردی با خانواده های عزاداران 
را داریم، همان طور که در بحران هایی مانند سیل و 

زلزله در کنار هم هستیم.«      

اصل 27 قانون اساسی مردم را آزاد گذاشته است
را  مجلس  نمایندگان  آبان ماه  اعتراض های 
بر آن داشت تا طرحی با عنوان طرح اجتماعات و 
کنند.  مجلس  هیات رئیسه  تقدیم  راهپیمایی ها 
طرحی براساس اصل ۲۷ قانون اساسی که هنوز 
چشم انتظار تأیید هیأت رئیسه برای آمدن به صحن 
باقی مانده است. احمد مازنی، نماینده تهران و عضو 
کمیسیون فرهنگی مجلس به »شهروند« از دو شرط 
دیده شده در این طرح برای برگزاری راهپیمایی  ها 
به  ارایه شده  طرح  »مطابق  می گوید:  اجتماعات  و 
هیأت رئیسه دو شرط سلبی برای برگزاری اجتماعات 
قید شده است؛ یکی اینکه مسلحانه نباشد و دیگری 
مخل مبانی اسلام نباشد. در این طرح پیش بینی 
شده افراد و گروه ها به دستگاه های تابع وزارت کشور 
یعنی فرمانداری ها اطلاع بدهند کجا، برای چه و با چه 
ترکیبی برنامه تجمع و راهپیمایی دارند. وزارت کشور 
باید موظف  به حفظ امنیت شرکت کنندگان و رعایت 

دو شرط قید شده در اجتماعات باشد.« 
او می گوید:  »با استناد به اصل ۲۷ قانون اساسی 
مردم حق دارند در هر خیابان و مکانی که تشخیص 
دادند تجمع داشته باشند، البته باید اطلاع داده شود 
تا زحمتی برای کسی ایجاد نشود و شروط هم زیرپا 
گذاشته نشود.« مازنی بر این باور است که سوگواری 
جمعی مانند هر تجمعی است: »تجمع و راهپیمایی 
مواردی اند که در اصل ۲۷ پیش بینی شده  است. 
حالا این تجمع می تواند برای جشن یا اعتراض یا در 

حمایت از موضوعی یا سوگ  برگزار شود. اصل ۲۷ 
قانون اساسی مردم را آزاد گذاشته است.« این عضو 
کمیسیون فرهنگی در مورد سوگواری  جمعی برای 
اتفاقات هفته اخیر که مطالبه عمومی شهروندان 
است، می  گوید:  »در مورد سوگواری در سطحی که 
به آن اشاره می شود باید این نکته را در نظر گرفت 
که در چه سطح و محیطی قرار است برگزار شود. در 
محیط دانشگاهی سازوکارهای ویژه ای وجود دارد 
و می تواند در سالن اجتماعات یا محیط دانشگاه 
برگزار شود، البته طبق پیش نویس طرح اجتماعات 
و راهپیمایی ها  برگزاری تجمعات در دانشگاه تابع 
مقررات وزارت علوم و شورای عالی انقلاب فرهنگی  
است، اما اگر بیرون از محیط دانشگاه و در معابر و 
خیابان های عمومی شهر است، برای جلوگیری از 
مسائلی مانند ترافیک و سدمعبر قبل از برگزاری 
باید به فرمانداری شهر اطلاع داده شود. از نظر قانون 
اساسی به صرف اطلاع، فرمانداری موظف به تأمین 

امنیت  آنان است.«

دو استعفای شهری 
ناهید خداکرمی، عضو غایب روز گذشته شورای 
شهر تهران بود و حالا به »شهروند« می گوید: »او 
از  بعد  که  بوده اند  کسانی  ازجمله  آروین  بهاره  و 
اتفاقات رخ داده در روزهای اخیر راهی جز استعفا 
درحال  و  است  نمانده  باقی  برایشان  شورا  از 
حاضر بر سر دو راهی ماندن و رفتن ایستاده اند.« 
هنوز  ولی  نوشته  را  استعفایش  متن  می گوید  او 
حاضر  »دلیل  است:   نداده  شورا  رئیس  به  را  آن 
اخیر،  روزهای  وضع  شورا  آخر  جلسه  در  نشدنم 
نپذیرفتن  و  شفافیت  صداقت،  نداشتن  وجود 
 رنج مردم است و فکر می کنم برای بیشتر در کنار 
مردم بودن و اعلام اعتراض های خود راهی جز استعفا 
از شورای شهر باقی نمانده است. عده ای از دوستان 
در شورا می گویند این کار شانه خالی کردن از زیر بار 
مسئولیت است، اما این طور نیست و ما همچنان 

درحال مشورت برای تصمیم گیری نهایی هستیم.«
او می گوید شورای شهر نمی تواند کار اجرایی انجام 
دهد و حتی بخشی از حاکمیت هم تلقی نمی شود، 
منتخب مردم برای مدیریت شهر است و همین 
هم عاملی شده تا امروز توان رفتن به شورا را نداشته 
باشد: »شاید با استعفا صدای ما شنیده شود. ما 
می خواستیم کاری برای شهر انجام دهیم اما شاهدیم 
صحبت های  از  پیش  بسیارند.«  رنج  در  مردم  که 
خداکرمی، بهاره آروین دیگر عضو شورای شهر تهران 
هم با انتشار متنی در کانال تلگرامی اش خطاب به 
مردم نوشت:   »به سهم خودم شرمنده شما هستم 
که می بینم نمی توانم برای بهبود روز و حال جمعی مان 
کاری از پیش ببرم. هنوز نمی دانم استعفای شخصی، 
آیا می تواند به نتیجه ای منجر شود یا لااقل به معنای 
اقدام مسئولانه از موضع منتخب مردم تلقی شود 
یا خیر. هنوز باید فکر کنم، ولی اگر به چنین نتیجه ای 
رسیدم، پیشاپیش عذرخواه مردم این شهر غم زده 
هنوز  می گوید  درنهایت  خداکرمی  بود.«  خواهم 
معلوم  و  نیست  مشخص  نهایی شان  تصمیم 

نکرده اند که چه زمانی استعفایشان را تحویل دهند. 
کمی بعد محسن هاشمی، رئیس شورای شهر در 
واکنش به متن منتشر شده آروین اعلام کرد که  هنوز 
استعفایی به دستش نرسیده است: »در متنی هم 
که ایشان منتشر کردند ظاهرا درحال فکر کردن 
درخصوص استعفا هستند. بی تردید هر استعفایی 
در  ابتدا  البته  می شود.  بررسی  برسد،  شورا  به  که 
هیأت رئیسه این موضوع بررسی و در صورت اصرار 

عضو، استعفا در صحن بررسی می شود.« 

میز خبر رویداد

محمد مهیمنی


